
               

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde d. 25. september 2024 

Dato: onsdag d. 25. august kl. 17.00-19.00   

Sted: Personalerummet SPS 

DAGSORDEN 
Emne, ansvarlig, tidsramme 

FORMÅL – KOMMENTARER  
Hvad, hvorfor, hvordan      

REFERAT 
Beslutninger                                         

1.Valg af referent og mødedirigent 
(2 min. – 17.00-17.02) 

 Henrik, dirigent: 
Henrik fortæller om dagens afbud. 
Rune, referent 

2. Hafnia - oplæg og dialog 
(28 min. – 17.02 – 17.30) 

Vi får besøg af afdelingsleder 
Marie Holmen, der laver et lille 
oplæg om hvor Hafnia er pt. 
Efterfølgende er der dialog 

Marie fortæller om opfølgning og efterspil på bekymringsbrevet til borgmester og 
områdeledelse. 
Lars supplerer Maries oplæg. 
Bestyrelsen har nu en dialog om ovenstående. 
Marie fortæller dernæst om hvilke ting der i øvrigt fylder på afdeling Hafnia, 
under overskriften: Hafnia - det nye. 
Der tales bl.a. om ændrede elevprofiler; sårbarheder, belastningsreaktioner, 
skolevægring og den tilknyttede professionelle opgave, som løbende kalder på 
fortsat udvikling. 
Marie fortæller om i hvilke teoretiske retninger personalet kigger, og giver 
eksempler på omsætningen af teorien i den daglige praksis.  
Efterfølgende er der dialog og nysgerrige spørgsmål om ovenstående. 
 

3. Opfølgning på referatet fra sidste 

møde – evt. Rettelser  

(5 min. – 17.30 – 17.35) 

 Gitte har et spørgsmål til delen om smart-ure, og problemets omfang på 
fritidshjemmet. 
Gitte har et spørgsmål til punkt 5. Punktet er parkeret. 

4. Orientering fra  

(25 min – 17.35-18.00) 

 

a. Skoleleder:  

- Udeordning i udskolingen 

Lars: 
Udeordningen i udskolingen er i gang. 
Torsdag er dagen hvor de kan bevæge sig væk fra skolens område. 
En god begyndelse, set fra de voksnes synspunkt. 
Økonomi: 



- Økonomi 

b. Personale: 

c. SKB-forpersonskab:  

d. Eleverne: 

e. Fra udvalgene, hvis der er nyt 

(byggeri, ansættelse, trafik) 

Budgettet hænger nogenlunde sammen, og ligger tæt på at gå i nul. 
Lars fortæller om de nylige ansættelser. 
Den ene af skolens sekretærer, Jannie, har opsagt sin stilling og en ny er fundet 
allerede. 
Der kommer et fysisk hegn som skal markere grænsen mellem Rosenvængets 
Skole og SPS. 
De steder hvor det ikke er muligt at sætte et hegn, bliver der malet en markering 
på asfalten. 
Foto-entreprisen er ved at være i mål, det eneste der mangler, er fællesbilledet. 
Lars var på besøg i en børnehaveklasse, der allerede var i gang med 
undervisningen før kl. 8.00. 
Lars fortæller om ledelsesuddannelsen.  
Lars fortæller om henvendelsen til bestyrelsen fra eleverne, om det er rigtigt at 
blå-mandag skal afholdes en lørdag. Lars vil gerne videregive bestyrelsens svar til 
eleverne. Svaret er at beslutningen fastholdes. 
Lars fortæller om henvendelsen fra forældre omkring hvorvidt elever kan få lov til 
at gå før undervisningens planlagte afslutning, for at kunne passe en eliteidræt. 
Camille fortæller om sin egen oplevelse af samme. 
Lars lægger op til at punktet og dilemmaet diskuteres og drøftes ved næste møde. 
Dette vedtages. 
I pausen inspiceres det nye undervisningslokale på tagterrassen. 
Personalet har ingen punkter. 
Lars fortæller om et ønske fra Det lille Elevråd. 
Christina har ingen punkter. 
Camille fortæller om en emnedag på rådhuset, og hvor hun mødte andre elever 
fra andre elevråd. Camille fortæller om at de her på skolen har valgt at arbejde 
videre med emnet Fællesskab, og dette for at mindske graden af utryghed blandt 
eleverne. 
Camille er blevet valgt ind i KFI, Københavns fælles Elevråd: Tillykke! 
Nyt fra bogprojektet: 
Trine fortæller om ansøgningen som skolen har sendt afsted i går, om 100.000 kr. 
til indkøb af fysiske bøger til skolens bibliotek. 
Processen har været god, og de implicerede har bidraget fælles og godt! 
Bøgerne er for 4.-9. klasses eleverne, idet indskolingens udvalg af bøger er bedre 
repræsenteret.  
Nu afventer vi afgørelsen, som forventes om ca. 12 uger. 
 
 



PAUSE 
(10 min. - 18.00-18.10) 

  

5. Mangfoldige fællesskaber 
(20 min – 18.10-18.30) 

 

- Nye tiltag og prioriteringer i 

den københavnske folkeskole, er 

besluttet af politikerne. 

Ledelsen introducerer de 

overordnede linjer. (se bilag) 

Lars introducerer og oversætter de overordnede linjer i politikernes beslutning 
om de nye tiltag og prioriteringer i den københavnske folkeskole. 
Planerne er jo på sigt at forsøge at afskaffe mange specialpladser, og kanalisere 
flere midler over til almenområdet. 
Der tales om at man eks vis fremover ikke længere kan visitere direkte fra 
børnehave til specialområdet. 
Der tales om faldende elevtal på nogle skoler og i nogle områder, som også vil få 
betydning i de kommende år. 
Lars fortæller om nogle af de øvrige, konkrete tiltag fra den samlede beslutning. 
 
 
 
 

6. Brev fra bestyrelsen til 

borgmester, samt svaret  

(15 min – 18.30-18.45) 

Vi drøfter svaret fra 
borgmesteren 
 
(Se bilag) 

Er der noget vi skal vende tilbage på? 
Lars fortæller at der nu er en dialog med hans nærmeste leder, så måske burde 
bestyrelsens kræfter i højere grad bruges på at sætte det faldende elevtal og den 
tilhørende bekymring på papir. 
Nikolaj fortæller om bekymringen for kategorierne for elever og den manglende 
økonomi desangående. Denne bekymring sættes på igen som punkt på et 
kommende møde i foråret. 

7. Hvilke temaer skal på 

kontaktforældremøderne i 24-25  

(10 min – 18.15-18.25) 

Vi drøfter og prioriterer temaer 
til de skoleårets 2 
kontaktforældremøder. 

Den ændrede udeordning. 
(De svære overgange.) 
Mangfoldige børnefællesskaber. 
Mobilpolitikken. 
Deleordningen om lokaler med ROS. 
 
 

8. EVT. 
(5 min – 18.55-19.00) 

 5. november er der indskrivningsaften. Gitte deltager, fra 16.30. 

Parkeringsplads og kommende 
punkter 

 Familiekurserne oplæg og dialog 
Vikardækningsprincipper 
Mobbepolitik 
Kan elever gå før tid for at passe deres fritidsinteresse? 
 



 

 


